
Zápis 
z jednání komise životního prostředí  

č. 1/2025 konaného 24.4.2025 
 
Přítomni: J. Kubeš, R. Bryll, J. Mošnička, B. Blažek, M. Kobliška 
Host: Mgr. A. Krejčová 
 
PROGRAM:  

1. Průmyslová zóna 

2. Energetická koncepce města Soběslav 

3. Studie bytových domů sídliště Svákov 

4. Zeleň ve městě 

5. Křídlatka 

6. Nový rybník 

7. Stezka okolo Černovického potoka 

8. Recyklační dvůr 

9. Maringotky – nepovolené stavby 

10. Černé stavby lokalita U Hvížďalky 

11. Osidlování chatových osad trvalým bydlením 

12. Změny v třídění odpadů 

13. Kontejnery na zeleň ve městě 

14. Oprava bytových domů v Bezděkově ulici 

15. Motorkáři na vycházkových cestách 

16. Znečištění Černovického potoka ropnými produkty 

17. Trvalé a dlouhodobé znečištění řeky Lužnice z přepadu městské kanalizace pod Hvížďalkou 

18. Shazování havraních hnízd 

19. Cyklostezka 

 

Ad 1) Průmyslová zóna 
Mgr. A. Krejčová informovala členy komise o činnosti Výboru pro rozvoj Průmyslové zóny 
Soběslav a především o probíhajících jednáních ve věci přípravy plánovací smlouvy 
s investorem či vlastníkem pozemků v PZ. J. Kubeš poděkoval Mgr. A. Krejčové za její práci. 
 

Ad 2) Energetická koncepce města Soběslav 

Ing. Bryll seznámil přítomné s Energetickou koncepcí města jako jedním ze 

strategických dokumentů, která je zveřejněna na webových stránkách města.  

J. Kubeš upozornil na možnost využití biomasy (štěpka, zelený odpad) při vytápění 

některých objektů ve vlastnictví města. 

 
Ad 3) Studie bytových domů na sídlišti Svákov 

Předseda komise kriticky hodnotil studii na bytové domy na sídlišti Svákov. Především není 

vhodně řešeno parkování – předpokládá zábor veřejné zeleně a vybudování parkovacích ploch 

v okolí domu. Stejně tak návrh 1 byt/1 parkovací místo není dostačující.  

Informoval o schůzce vedení města, projektanta a předsedy Komise výstavby a dohodě zadání 

studie parkovacích ploch a sadových úprav v okolí bytového domu. Rovněž bude zadána 

studie parkovacího domu pro tuto oblast. 

Komise předpokládá možnost připomínkování těchto studií.  



Ad 4) Zeleň ve městě 
Předseda komise vyhodnotil péči o zeleň, kdy je údržba často neodborná a nedostatečná. M. 
Kobliška připomněl, že v loňském roce byl na SMS, s.r.o., přijat zahradník, pan Pehe, podle něj 
se situace zlepšuje, vše je závislé i na dostupné technice (mulčovače, sekačky, ..) a financích. 
Komise diskutovala o stavu stromů v předprostoru gymnázia a dalších lokalitách.  
Na příštím jednání bude předložena dokumentace výsadby stromů s cílem ověřit, zda byl 
dodržen projekt výsadby.  
 
Ad 5) Křídlatka 
M. Kobliška informoval, že v případě zjištěného výskytu této invazní rostliny dochází k postřiku 
rostlin, aby se zabránilo dalšímu šíření. 
 
Ad 6) Nový rybník  
Předseda komise informoval o problému jarního výlovu rybníka, kdy jsou ohroženy snůšky 
hnízdících ptáků. Navrhuje výlov rybníka koncem srpna či počátkem září a nikoli na jaře. R. 
Bryll informoval o instalaci vodoměrné latě na stavidlu, a to na základě požadavku komise, a 
o dalších důvodech, proč Rybářství Třeboň upustilo od letního výlovu. Požadavek předsedy 
komise byl rovněž zaslán na KÚ Jčk jako správce přírodní památky. Jeho vyjádření zatím 
k dispozici nemáme. Po obdržení stanoviska se komise k této otázce vrátí. 
 
Ad 7) Stezka okolo Černovického potoka 
J. Kubeš zpochybnil nutnost a vhodnost provedeného zpevnění stezky okolo Černovického 
potoka a upozornil na zničení vstavačové louky. Mgr. Krejčová vysvětlila, s jakým zadáním 
bylo zpevnění stezky realizováno. R. Bryll informoval o probíhající reklamaci některých prací 
(terénní úpravy stezky v úseku od rozdělovacího objektu k začátku nahánění stoky). 
 
Ad 8) Recyklační dvůr 
Ing. Bryll informoval o opětovném jednání se Sběrnými surovinami, a.s., o možnosti 
odkoupení jejich areálu a tím možného rozšíření sběrného dvora. Zájmem města zůstává mít 
v letošním roce dokončenou projektovou dokumentaci. Další snahou je zavést evidenci 
odpadu odevzdaného občany ve sběrném dvoře. Ing. Mošnička prověří zkušenosti města 
Tábora se zavedením toho systému a informaci podá na příštím jednání komise. 
 
Ad 9) Maringotky – nepovolené stavby 
Ing. Bryll informoval o stavu vedených řízení. Požádal přítomné o informaci, pokud se někde 
objeví další případ. 
 
Ad 10) Černé stavby lokalita U Hvížďalky 
Ing. Bryll informoval, že v uvedené lokalitě se stavba nachází na pozemku Ing. Kákonové. 
Jedná se o starý autobus využívaný pro komunitní školu. Případ opět řeší MěÚ Soběslav – 
stavební úřad. 
 
Ad 11) Osidlování chatových osad trvalým bydlením 

Komise diskutovala o tomto rozšiřujícím se jevu, který spolu nese možné problémy s ŽP – 

nedostatek vody, likvidace odpadních vod, svoz odpadu, atd. 

 

Ad 12) Změny v třídění odpadů  

Ing. Mošnička informoval přítomné o tom, že podle zpráv z MŽP nebude schválena legislativa 

pro zálohování nápojových obalů (PET lahve a hliníkové plechovky). Přítomní dále obdrželi 

zprávu o nakládání s komunálními odpady za rok 2024 v Soběslavi, a bylo sděleno, že klesá 

produkce komunálního odpadu, což je pozitivní, ale nepřibližujeme se k cíli plnit v roce 2025 



60% využitelnost komunálních odpadů. V roce 2024 se jednalo pouze o 29,09%. Celá zpráva 

je na webových stránkách města. 

 

Ad 13) Kontejnery na zeleň ve městě 

Pan Kobliška přítomné seznámil s problémy při umístění kontejnerů na zeleň a 

s neukázněností občanů na dvou stálých stanovištích. Bylo domluveno, že třetí stálé 

stanoviště bude umístěno v lokalitě u chovatelů a že v rámci budování nového kamerového 

systému by bylo vhodné monitorovat i toto nově vzniklé stanoviště.  

 

 Ad 14) Oprava bytových domů v Bezděkově ulici 

Předseda komise přítomné informoval, že při opravách bytových domů by měly být opravy 

prováděny mimo hnízdní období těchto živočichů a měly by být zachovány jejich hnízdní  

otvory. 

 

Ad 15) Motorkáři na vycházkových cestách 

Předseda seznámil přítomné se způsoby zabránění pohybu motorek, čtyřkolek a dalších 

vozidel po vycházkových trasách v zahraničí. V případě zjištění je možné kontaktovat MP či 

Policii ČR.  

 

Ad 16) Znečištění Černovického potoka ropnými produkty 

R. Bryll informoval o důvodech instalace norných stěn na Černovickém potoce v minulém 

týdnu. Předseda komise upozornil na možná podobná rizika spojená s rozvojem průmyslové 

zóny a nutností nastavení opatření, která zamezí možnému znečištění vod z těchto budoucích 

provozů. 

 

Ad 17) Trvalé a dlouhodobé znečištění řeky Lužnice z městské kanalizace pod Hvížďalkou 

Předseda komise informoval přítomné, že do řeky Lužnice se dostává znečištění z přepadu 

městské kanalizace pod Hvížďalkou - především kapesníčky a ubrousky z umělých vláken – a 

navrhoval jako řešení umístění česlí. Tato problematika bude projednána s provozovatelem 

VHM, firmou Čevak a komise se k této problematice vrátí na příštím jednání. 

 

Ad 18) Shazování havraních hnízd  

Ing. Bryll informoval o odstraňování havraních hnízd. Tato činnost byla prováděna v době 

stavby hnízd a byla ukončena po začátku zahnízdění. Důvodem shazování bylo znečišťování 

dětského hřiště, používání parku dětmi z MŠ Nerudova a využívání objektu sv. Marka 

k výstavám a svatebním obřadům.  Předseda komise uvedl, že v celé ČR je pouze 2000 párů 

havranů.  

  

Ad 19) Cyklostezka 

Ing. Bryll informoval, že na zrušené trati Soběslav – Roudná – Doubí je zadán projekt 

cyklostezky. Po zhotovení bude projekt projednán v Komisi ŽP.  

 
Zapsal dne 25.4.2025 Jan Mošnička 


